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Interpellation – 15 timmars vecka 
Förskolan är en viktig del i den pedagogiska utvecklingen för våra barn. Det är 
viktigt att förskolan är anpassad för barnens bästa och dess egen utveckling. 
Det är också viktigt att omsorgen är anpassad för familjens behov, olika 
familjer och familjesituationer har olika behov. Vi vet alla vilket slit det kan vara 
att få livspusslet att gå ihop.  

Om du däremot har en förälder som är föräldraledig och är hemma med ditt 
syskon så begränsas din möjlighet till förskola och pedagogisk omsorg. Gävle 
kommun har valt att begränsa närvaron på förskolan till 15h/v för dessa barn. 
Den är oftast uppdelad på att antingen tillåts du vara där tre timmar fem dagar i 
veckan eller fem timmar tre dagar i veckan.  

Det innebär att du inte får vara med på all den fantastiska verksamhet som 
bedrivs där. Exempelvis så missar du måltider som är en viktig del. Oftast så 
planeras dessutom utflykter och andra aktiviteter till eftermiddagarna så du 
som råkar ha ett syskon hemma inte får delta på. 

Detta upplägg är inte något unikt för Gävle utan är något som fler kommuner 
tillämpar men det finns väldigt många kommuner som har en mer liberal syn på 
detta och som sätter barnen och familjen främst och tillåter fler timmar på 
förskolan för dessa barn. 

Nu när barnkonventionen blivit lag så är det dags att detta föråldrade upplägg 
moderniseras så intentionerna i denna lag kan uppfyllas. 

Med anledning av ovanstående ställer jag följande frågor till 
Utbildningsnämndens ordförande: 

- På vilket sätt ser ni till barnets bästa genom att begränsa deras närvaro till 15h per 
vecka? 

- Är du som ordförande beredd att verka för en mer liberal syn på denna fråga?  

- Om så, när kan vi tillåta att barn som har föräldralediga föräldrar också får ta en 
större del av förskolans verksamhet utifrån barnets behov? 
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